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OR. 0012.4.15.2022 

 

PROTOKÓŁ nr 41/22 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

które odbyło się w dniu 27 września 2022 r.  

pod przewodnictwem Pana Tomasza Grajnerta 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Akulicz Tomasz 

2. Bryś Maciej – Z-ca Przewodniczącego 

3. Buda Radosław 

4. Grajnert Tomasz – Przewodniczący 

5. Mituła Bronisław 

6. Jerzy Paluszek 

7. Grzegorz Żabicki  

Spoza członków Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Paweł Okrasa – Burmistrz Wielunia; 

2. Sekretarz Miasta – Magdalena Majkowska; 

3. Andrzej Dąbrowski – Dyrektor ZOPOW; 

4. Romuald Kucharczyk – Z-ca Dyrektora ZOPOW; 

5. Maciej Preś – Naczelnik IR  

6. Przedstawiciel MLKS; 

7. Przedstawiciel zrzeszenia LZS; 

8. Przedstawiciel WKS; 

9. Przedstawiciel LKS Masłowice; 

10. Przedstawiciel LKS Olewin; 

11. Przedstawiciel LKS Ruda; 

12. Przedstawiciel MKS Wieluń; 

13. Przedstawiciel WKS 1957. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/258/19 Rady Miejskiej                       

w Wieluniu z dnia 5 września 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych 

jednostkach organizacyjnych Gminy Wieluń dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.  
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3. Analiza oferty zajęć edukacyjnych organizowanych przez MZW, WDK, MiGBP na rok szkolny 

2022/2023. 

4. Informacja dotycząca wykorzystania bazy sportowej znajdującej się przy placówkach 

oświatowych przez podmioty zewnętrzne w roku szkolnym 2021/2022. 

5. Spotkanie z przedstawicielami klubów i stowarzyszeń sportowych działających na terenie 

Gminy Wieluń. Zapoznanie się z ich osiągnięciami w sezonie 2021/2022, oraz potrzebami. 

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

7. Zamknięcie posiedzenia 

   

Porządek obrad stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

 

Punkt 1 

 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert przywitał wszystkich obecnych, dokonał otwarcia 
posiedzenia. Sprawdził obecność, stwierdził kworum (na stan 8 członków obecnych było 7). 
Zapytał o propozycje zmiany w porządku obrad. Nikt nie zgłosił się. Ponieważ do  Biura Rady 
wpłynęła zaktualizowana wersja robocza programu bazy sportowej zaproponował wprowadzenie 
do porządku obrad punktu pn. „Program rozwoju bazy sportowej na terenie Gminy Wieluń na 
lata 2022 – 2027 z perspektywą do roku 2032”. W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Komisja 
(przy 7 głosach ,,za”) wprowadziła ww. pkt do porządku obrad.  
 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/258/19 Rady Miejskiej                       

w Wieluniu z dnia 5 września 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych 

jednostkach organizacyjnych Gminy Wieluń dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.  

3. Analiza oferty zajęć edukacyjnych organizowanych przez MZW, WDK, MiGBP na rok szkolny 

2022/2023. 

4. Informacja dotycząca wykorzystania bazy sportowej znajdującej się przy placówkach 

oświatowych przez podmioty zewnętrzne w roku szkolnym 2021/2022. 

5. Program rozwoju bazy sportowej na terenie Gminy Wieluń na lata 2022 – 2027 z 

perspektywą do roku 2032. 

6. Spotkanie z przedstawicielami klubów i stowarzyszeń sportowych działających na terenie 

Gminy Wieluń. Zapoznanie się z ich osiągnięciami w sezonie 2021/2022, oraz potrzebami. 

7. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

8. Zamknięcie posiedzenia 

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Punkt 2 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/258/19 Rady Miejskiej w Wieluniu             

z dnia 5 września 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość i szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych 

Gminy Wieluń dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe                           

i godziny doraźnych zastępstw, zał. nr 3. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji?  

 

Dyrektor ZOPOW Andrzej Dąbrowski poinformował, że po uzgodnieniach ze związkami 

zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli wzrosła wartość dodatku za wychowawstwo do 9,5 %.   

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tej 

sprawie. Nikt nie zgłosił się. Zarządził głosowanie, kto jest za pozytywną opinią ww. projektu 

uchwały, kto jest przeciw a kto wstrzymuje się od głosu. W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. 

Komisja (przy 7 głosach ,,za”) wydała pozytywną opinię. 

 

Opinia nr 138/41/22 stanowi zał. nr 4. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 3 

 

Analiza oferty zajęć edukacyjnych organizowanych przez MZW, WDK, MiGBP na rok szkolny 

2022/2023, zał. nr 5. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert poinformował, że materiały dotyczące tego punktu 

zamieszczone zostały w panelu radnego. zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie 

porządku obrad. Nikt nie zgłosił się. Zakomunikował, że oferta zajęć edukacyjnych została przez 

Komisję przyjęta. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 4 

 

Informacja dotycząca wykorzystania bazy sportowej znajdującej się przy placówkach 

oświatowych przez podmioty zewnętrzne w roku szkolnym 2021/2022, zał. nr 6. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert poinformował, że materiały dotyczące tego punktu 

zamieszczone zostały w panelu Radnego. Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie 
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porządku obrad. Nikt nie zgłosił się. Zakomunikował, że informacja została przez Komisję 

przyjęta. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 5 

 

Program rozwoju bazy sportowej na terenie Gminy Wieluń na lata 2022 – 2027 z perspektywą do 

roku 2032, zał. nr 6. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert poinformował, że aktualizowany jest program rozwoju 

bazy sportowej na wniosek jednego z Radnych. Otworzył dyskusję w tym punkcie porządku 

obrad. 

 

Radny Radosław Buda zapytał o rozdział drugi dotyczący zadań inwestycyjnych organizowanych 

przez Gminę Wieluń. Zaproponował wykreślenie punktu czwartego w rozdziale drugim.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert wskazał, że program w dużej mierze pozostał 

niezmieniony. Zapytał, czy jest potrzebna tak odległa perspektywa aż do 2032 roku. Podkreślił, że 

większość zadań, które zostały ujęte w programie są do zrealizowania aż do 2032 roku. 

Powiedział, że problem był także przy realizacji pierwszego programu bazy sportowej w latach 

2019-2027, gdzie było zawartych 12 zadań, z których jedno częściowo zostało zrealizowane. 

Zwrócił uwagę, że jest ośmioletni program bazy sportowej. Dodał, że było dużo ciekawych 

propozycji inwestycyjnych zaproponowanych do realizacji. Zasugerował, aby skupić się na tym co 

ma perspektywę i jest realne do realizowania. Wskazał, że z 14 zadań które zostały tu zawarte 5 z 

nich posiada swoje odzwierciedlenie w WPF-ie. Zapytał jakie będzie źródło finansowania tych 

inwestycji. Zauważył, że dopisane zostały dwa nowe zadania, pozostałe przepisane zostały z 

poprzedniego programu. Wyraził swoje przypuszczenie, że nie wszystkie kosztorysy zostały 

zaktualizowane. Wskazał kosztorys hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 2. Podał w 

wątpliwość czy 12 milionów to właściwa wartość. Przyrównał, że w poprzednim programie 

zapisano 9,6 miliona. Wskazał, że należałoby skorygować wartość kosztorysową poszczególnych 

zadań. Podkreślił, że dobrze byłoby, aby skorygować program do takiego kształtu co jest realne 

do zrobienia. Przytoczył zapisy w proponowanym programie dotyczące punktu 3.1 Plan 

modernizacyjno-inwestycyjny obiektów sportowych przy szkołach. Poprosił Pana Burmistrza o 

przedstawienie dalszych propozycji co do hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 5. Wskazał 

również modernizację boiska w Rudzie, gdzie w proponowanym planie rozwoju zapisana jest 

realizacja do 2032 roku. Uznał taką perspektywę za dosyć abstrakcyjną. Poprosił, aby skupić się 

na tym co jest realne do wykonania do 2027 roku. Poruszył kwestię basenu, gdzie perspektywa 

realizacji inwestycji podana jest do 2032 roku. Zapytał czy wartość 65 milionów jest realna w 

sytuacji, gdy nie wiadomo kiedy inwestycja ta zostanie rozpoczęta.  
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Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że w zeszłym roku gdy została uchwalona  

Wieloletnia Prognoza Finansowa były zupełnie inne dochody własne gminy. Poinformował, że 

tylko w tym roku Gmina Wieluń straciła na dochodach własnych z udziału podatki PIT około 9 

milionów złotych. Podkreślił, że trudno jest zrealizować planowane inwestycje, jeżeli dochody 

własne zostały obniżone o 30 % w porównaniu rok do roku. Zwrócił także uwagę na inflację, 

przez co wszystkie usługi w tym roku są dużo droższe niż w roku ubiegłym, tym samym 

planowanie czegokolwiek na najbliższe miesiące jest bardzo trudne a tym bardziej planowanie na 

kilka lat. Wskazał, że trudne jest także do przewidzenia w jaki sposób dochody własne będą w 

następnych latach przez ustawodawcę ustalane. Zakomunikował, że jest to główny i podstawowy 

powód blokownia możliwości planowania na dochodach własnych. Stwierdził, że można 

planować pewne inwestycje w oparciu o środki zewnętrzne, które są pozyskiwane. Jako przykład 

takiej inwestycji podał budowę boiska przy Szkole Podstawowej w Bieniądzicach. Wskazał 

zrealizowaną budowę boiska w Starzenicach, w Olewinie, w Masłowicach. Poinformował o 

planowanej budowie kortów tenisowych przy ul. Wojska Polskiego. Powiedział, że jeżeli dane 

zadanie nie jest ujęte w programie bazy sportowej, to nie znaczy, że nie będzie realizowane. 

Wyjaśnił, że skoro inwestycje zostały wpisane do 2032 roku, to nie wyklucza tego, że zostaną one 

zrealizowane np. w roku 2024, czy 2026 roku. Omówił następnie kwestie basenu. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert poruszył kwestię budowy hali sportowej. Wskazał, że 

korty tenisowe były zapisane już we wcześniejszym programie na lata 2023-2025. Powiedział, że 

w poprzednim programie zapisana była także budowa kompleksu boisk z częścią lekkoatletyczną 

w rejonie ul. Porzeczkowej na lata 2022-2023. Wskazał również przebudowę Stadionu Miejskiego 

w Wieluniu przy ul. Wojska Polskiego na lata 2021-2023, budowę pływalni na lata 2020-2023, 

remont boiska piłkarskiego kompleksu Orlik na rok 2021. Przytoczył także przykłady: Szkoły 

Podstawowej w Bieniądzicach na 2019 rok, Szkoły Podstawowej nr 5 w Wieluniu na lata 2022-

2023, Szkoły Podstawowej nr 2 w Wieluniu na lata 2021-2023, Szkoły Podstawowej w Sieńcu na 

lata 2020-2022. Zwrócił uwagę na obecną, trudniejszą sytuację finansową w związku z czym 

ciężko będzie cokolwiek zrealizować. Wytłumaczył, że właśnie dlatego nie powinno się wychodzić 

z perspektywą do roku 2032. Powiedział, że pewne zadania były planowane przed obecnym 

kryzysem finansowym i można było je zrealizować wcześniej. Poprosił, aby spojrzeć na obecną 

sytuację realistycznie. Stwierdził, że większość zadań zawartych w bazie sportowej, to są same 

projekty.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa wytłumaczył dlaczego została przesunięta budowa hali 

sportowej. Podał, że pojawiły się nowe sugestie ze strony przedstawicieli klubów sportowych. 

Wskazał, że hala powinna być przystosowana do aktualnych i przyszłych potrzeb zarówno 

treningowych jak i edukacyjnych, przedsięwzięć lokalnych i ponadlokalnych. Odniósł się do 

wypowiedzi Przewodniczącego Komisji dotyczącej niepodejmowania zadań w latach 2020-2021 

twierdząc, że także Radni byli za to odpowiedzialni. Powiedział, że nie było tak, żeby Radni nie 

mogli wprowadzić jakiejkolwiek inwestycji. Podał  przykład parku linowego, którego 

pomysłodawcą był Radny Akulicz. Stwierdził, że byłaby to inwestycja służąca mieszkańcom tylko 

5-6 tygodni w ciągu roku a koszty eksploatacyjne byłyby ogromne. Dodał, że żaden inny wniosek 
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nie został przez Radnych do budżetu wprowadzony. Podkreślił, że w roku 2014, gdy został 

Burmistrzem wówczas jedyną dokumentacją, którą posiadała Gmina, to była dokumentacja 

boiska przy ul. Wojska Polskiego. Przytoczył sytuację, gdy w 2015 roku ówczesny plan miejscowy 

nie dopuszczał żadnych możliwości budowy jakichkolwiek obiektów przy Szkole Podstawowej nr 

5 oraz przy Szkole Podstawowej nr 2. Wskazał, że pierwszą rzeczą jaką wówczas należało zrobić, 

to rozpocząć zmiany w studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

Poinformował, że do zmian przystąpiono na jesień 2015 roku, po roku zostało ono uchwalone a 

w 2017 roku można było podjąć jakiekolwiek działania. Podkreślił, że kwestie formalne zajmują 

bardzo dużo czasu.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert przypomniał, że w 2019 r. dzięki przychylności 

większości Radnych wpłynął wniosek, aby wprowadzić do budżetu Gminy Wieluń na 2020 rok 

budowę hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 5 w Wieluniu. Zarzucił Burmistrzowi, że 

trzykrotnie próbował zrzucić tę inwestycję. Poprosił o wskazanie w którym miejscu przez trzy lata 

Radni próbowali zablokować budowę hali. Przyznał, że były burzliwe dyskusje przy projektach 

zamiennych podkreślając, że Pan Burmistrz ukrywał je przed Radnymi. Podkreślił, że Radni robią 

wszystko aby hala powstała.  

 

Radny Radosław Buda potwierdził słowa Przewodniczącego Komisji Tomasza Grajnerta.  

 

Radny Tomasz Akulicz poinformował, że w jego zamyśle park liniowy miał służyć dzieciom w 

ramach rekreacji, nie zajęciom sportowym. Wskazał ile dzieci korzysta z obiektu rekreacyjnego, 

który jest przy ul. Głowackiego, który jest prywatny. Zapewnił, że w okresie letnim i wczesno-

jesiennym, gdyby został otwarty obiekt w lasku, to frekwencja byłaby wyższa. Powiedział, że 

jeżeli hala przez trzy lata nie została wybudowana, to nie jest to winą Radnych ani winą klubów. 

Podkreślił, że jeżeli Pan Burmistrz ustalił sobie z klubami sportowymi jakieś dodatkowe zmiany, to 

należało Radnych o tym poinformować. Powiedział, że Radni nigdy nie blokowali żadnych kwot 

które były niezbędne do tego aby wybudować boisko, czy poprawić oświetlenie na jakimś 

obiekcie. Zakomunikował, że wszędzie tam, gdzie kluby sportowe prosiły o wsparcie danego 

obiektu, to nigdy nie zostało przez Radę odrzucone. Zarzucił Burmistrzowi, że próbuje 

skonfliktować niektórych członków Rady ze środowiskiem sportowym. Zwrócił się z prośbą do 

prezesów klubów sportowych, aby Burmistrzowi się to nie udało. Powiedział, że Rada całym 

sercem wspiera skład, który jest na terenie Gminy Wieluń, zarówno w szkołach jak i na wyższych 

poziomach zaawansowania.  

 

Radny Radosław Buda poprosił Pana Prezesa MKS Wieluń, aby przedstawił w dyskusji co nie 

pasowało w zaprojektowanej hali, omówienie tematu odnośnie szatni. Swoją prośbę 

uargumentował powołując się na wcześniejsze wypowiedzi Pana Burmistrza, który powołał się na 

zdanie prezesów przy temacie hali.   

 

Przedstwiciel MKS Wieluń potwierdził, że odbyło się spotkanie zainicjowane przez Pana 

Burmistrza z pytaniem o opinię co do przedstawionego projektu, czy projekt spełnia potrzeby. 
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Poinformował, że przedstawiono wersję zarysu przedstawionego na papierze. Powiedział, że 

podał swoje sugestie.  Zakomunikował, że w spotkaniu tym uczestniczył nie tylko MKS, ale 

również przedstawiciel klubu Siatkarz i w podobnym zakresie wskazał swoje sugestie. Podał, że 

powyższe uwagi dotyczyły jedynie szerokości obiektu. Dodał, że do pozostałych tematów 

infrastruktury nie przywiązano uwagi. Wyraził zdanie, że w przedstawionym projekcie szatnie 

były zbyt bogate. Podsumował, że podczas spotkania udzielone zostały odpowiedzi na zadane 

pytania.  

 

Przedstawiciel WKS Wieluń poinformował, że spotkanie o którym mowa, miało na celu faktycznie 

wyjaśnienie tego, jak ten projekt miałby zostać przygotowany do realizacji. Wskazał, że okazało 

się, że pewne uzgodnienia zdezaktualizowały się i należałoby go zaktualizować. Omówił jak 

według niego wyglądały sprawy odziaływania wielkości obiektu na okoliczne budynki. Wyjaśnił, 

że podczas spotkania nie wskazywano na zmiany dotyczące piłki siatkowej, skupiono się głównie 

na szerokości obiektu. Zakomunikował, że obiekt musi powstać i że będzie stał za Panem 

Burmistrzem, żeby ten obiekt wybudować. Wskazał na trudny okres inwestycyjny, więc albo 

należałoby czekać, albo ryzykować. Poprosił o pozostawienie wszystkich toczących się animozji. 

Stwierdził, że patrząc z perspektywy działania w sporcie wieluńskim może powiedzieć, że nie 

zostało zrobione nic dla infrastruktury sportowej takiej jaką oczekują kluby sportowe. Powiedział, 

że wszystkie podejmowane czynności to łatanie dziur. Jako przykład podał remont nawierzchni 

boiska Orlik. Wskazał, że nie ma basenu, nie ma bieżni, nie ma boisk treningowych, nie ma sal 

zamkniętych, nie ma kortów tenisowych. Powiedział, że każdy Burmistrz robił strategię rozwoju 

infrastruktury sportowej i nie realizuje się nic. Powtórzył, że będzie bronił Pana Burmistrza, 

ponieważ jest pierwszym Burmistrzem prosportowym. Potwierdził, że park liniowy nie jest 

obiektem sportowym. Zaproponował wzorowanie się na innych miastach wielkości Wielunia, 

gdzie też powstają piękne obiekty z bardzo dobrym zarządzaniem. Zwrócił uwagę, że należy 

skupić się na tym, co dzieje się na Wieluńskim Ośrodku Sportu i Rekreacji. Zaapelował o 

rozpoczęcie budowę hali, wskazując, że projekt jest szyty na miarę, który był uzgadniany z 

wieloma osobami. Poruszył temat wybudowanej przez Starostwo Powiatowe hali przy Zespole 

Szkół nr 1 przy ul. Wojska Polskiego. Wskazał przykłady podobnych obiektów w innych miastach. 

Podsumował, że takich obiektów potrzeba.  

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zwrócił się do Biura Rady o rozesłanie do prezesów 

klubów sportowych programu bazy sportowej, celem naniesienia zaproponowanych zmian i 

odesłania, aby urealnić w ten sposób program.  

 

Radny Radosław Buda odniósł się do wypowiedzi Pana Prezesa WKS Wieluń zapewniając, że 

pomimo burzliwych dyskusji podczas sesji Rady Miejskiej, to wszyscy Radni są razem z 

Burmistrzem w kwestii budowy hali. Zwrócił uwag na zły san bramek na boisku w Rudzie. Złożył 

wniosek o przeniesienie bramki z boiska w Starzenicach do LZS Rudy. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert poprosił Radnego Radosława Budę o wstrzymanie się z 

wnioskiem do czasu uzyskania wszelkich uwag do programu bazy sportowej ze strony 
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przedstawicieli klubów sportowych. Zaapelował, aby program bazy sportowej przedstawić w 

krótszej, chociażby pięcioletniej perspektywie.  

 

Radny Grzegorz Żabicki odniósł się do wypowiedzi dotyczących budowy hali przy Szkole 

Podstawowej nr 5. Zakomunikował, że przedstawiciele Klubu Radnych Łączy Nas Wieluń nigdy 

nie byli za tym, żeby tej hali nie budować.  Przyznał, że w latach 2018, 2019 był pomysł budowy 

jednocześnie dwóch hal przy Szkole Podstawowej nr 5 i przy Szkole Podstawowej nr 2. Podkreślił, 

że była wówczas inna perspektywa finansowa. Przyznał, że faktem jest, że dyskusje na temat 

budowy hali przy Szkole nr 5 były burzliwe. Omówił dwa rozwiązania: budowę małej przyszkolnej 

sali sportowej, lub hali takiej jak przy Zespole Szkól nr 1, która jest piękną halą, natomiast nie 

posiada wystarczającej ilości szatni. Odnośnie parku linowego podkreślił, że aby przeznaczyć 

pieniądze z budżetu na ten obiekt, to musiałoby to być kosztem innego obiektu. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa wyraził swoje przypuszczenia, że przy projektowaniu hal przy 

Szkole Podstawowej nr 5 i przy Szkole Podstawowej nr 2 po raz pierwszy w historii konsultowano 

to ze środowiskami sportowymi. Wskazał, że wcześniej pobudowane boisko przy stadionie                 

WKS-u nie było konsultowane ze środowiskiem piłkarskim. Poruszył kwestię przebudowy boiska 

w Starzenicach. Stwierdził, że gdyby rozpoczęto budowę hali sportowej za 21 milionów i w 

trakcie byłyby dokonywane zmiany w planach miejscowych a następnie podnoszona zostałaby 

wartość zamówienia, to byłoby to nietransparentne i bardzo trudne do zrealizowania. 

Powiedział, że chciałby i Radni również chcieliby, aby w tym roku zawrzeć umowę z wykonawcą. 

Wyraził nadzieję, że pomimo trudności, zakończy się to wszystko pomyślnie a obiekt powstanie i 

będzie służył. W dalszej części wypowiedzi potwierdził, że bramki ze Starzenic można przewieść 

na boisko w Rudzie, bądź je zamienić. 

 

Radny Radosław Buda przekazał informacje od mieszkańców, że są oni zbulwersowani 

przeprowadzaniem remontu basenu w miesiącach wrzesień-październik. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że jego oburzenie jest niemniejsze niż 

mieszkańców Wielunia. Zakomunikował, że po zakończeniu inwestycji zostaną podjęte decyzje w 

tej sprawie. Poinformował, że jest to efektem opieszałości pracowników. Wyjaśnił, że przyczyną 

inwestycji była nieszczelność systemu filtracji. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zamknął dyskusję w tym punkcie. 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Punkt 6 

 

Spotkanie z przedstawicielami klubów i stowarzyszeń sportowych działających na terenie Gminy 

Wieluń. Zapoznanie się z ich osiągnięciami w sezonie 2021/2022, oraz potrzebami. 
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Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert poprosił zaproszonych przedstawicieli klubów 

sportowych o przedstawienie sukcesów, osiągnięć, problemów, bądź propozycji dotyczących 

reprezentowanych przez nich klubów. 

 

Przedstawiciel MLKS omówił działalność klubu, który zrzesza w kolarstwie głównie dzieci i 

młodzież. Poinformował, że klub cieszy się wieloma sukcesami a zawodnicy co roku są w 

czołówce. Jako największy problem klubu wskazał koszty paliwa, potrzebnego do zatankowania 

wozów technicznych. Dodał, że często wyścigi odbywają się w odległości 500 km na terenie całej 

Polski. Jako sukces wskazał uczestnictwo byłej zawodniczki klubu w mistrzostwach świata w 

Australii, gdzie klub również pomógł ze sprzętem i ze sfinalizowaniem tych mistrzostw. 

Powiedział, że klub 90 % swojej działalności zawdzięcza miastu, część sponsorów wycofało się. 

Podziękował Panu Burmistrzowi i Radzie za pomoc od wielu lat.  

 

Przedstawiciel  MKS Wieluń poinformował, że w klubie trenuje przede wszystkim młodzież, 

ponad 100 dzieci w różnych kategoriach wiekowych. Zakomunikował, że stowarzyszenie 

prowadzi drużynę męską seniorów, która występuje w lidze centralnej. Drużyna z Wielunia 

mieści się w grupie czterdziestu ośmiu najlepszych drużyn w Polsce. Podał, że w lidze centralnej 

drużyna występuje od zeszłego sezonu i zajęła wówczas dziewiąte miejsce. Poinformował, że 

mecze w których drużyna bierze udział odbywają się na terenie całej Polski. Podziękował Panu 

Burmistrzowi i Radzie za przychylność co do udziału w kosztach. Wskazał, że klub stara się 

również pozyskać środki od sponsorów. Poinformował, że zgodnie z decyzją związku dla drużyny 

seniorów założono spółkę, co było długo trwającym procesem. Powiedział, że w ubiegłym roku 

drużyna młodzików brała udział w rozgrywkach centralnych o puchar Polski zajmując trzecie 

miejsce. Jako problem wskazał sposób naliczania opłaty za halę.  

 

Przedstawiciel zrzeszenia LZS poinformował, że nadzoruje funkcjonowanie czterech ogniw 

Ludowych Zespołów Sportowych Gminy Wieluń propagujących piłkę nożna. Serdecznie 

podziękował za otrzymane środki na ich funkcjonowanie. Jako główną działalność wskazał 

propagowanie rozwoju sportu, kultury fizycznej wśród mieszkańców wiejskich Gminy Wieluń. 

Powiedział, że kluby muszą wykazywać się własnymi środkami, około 20 % to przede wszystkim 

wolontariat. Poprosił o wsparcie w miarę możliwości bieżącego utrzymania obiektów. 

 

Przedstawiciel  MKS Wieluń nawiązując do wypowiedzi dotyczącej wolontariatu, zwrócił uwagę, 

że z tytułu zaangażowania i prowadzenia klubów żaden z członków zarządu nie pobiera 

wynagrodzenia, jest to praca społeczna. Wyjaśnił, że wynagrodzenie jest tylko dla zawodników 

drużyn seniorów i dla trenerów. 

 

Radny Tomasz Akulicz skierował pytanie do przedstawicieli klubów czy starają się o zewnętrzne 

środki. Wskazał, że są różne programy. Powiedział, że jeżeli zostały pozyskane jakieś środki to 

byłoby dobrze aby pochwalić się tym. 
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Przedstawiciel  MKS Wieluń odpowiedział, że w zeszłym roku korzystano z środków pozyskanych 

z Urzędu Wojewódzkiego i zorganizowano półkolonie, podczas których grupa trzydziestu dzieci 

brała udział w zajęciach przez tydzień czasu. Podał również, że wcześniej udało się skorzystać z 

Programu Klub.  

  

Przedstawiciel MLKS poinformował, że od trzech edycji korzysta z Programu Klub, jednak w 

zeszłym roku został złożony wniosek o wakacje sportowe ale praktycznie nie było rozstrzygnięcia.  

 

Przedstawiciel zrzeszenia LZS poinformował, że prowadzi działalność w sekcjach funduszowych w 

Kurowie, w Masłowicach, w Rudzie. Podał, że w tym roku Masłowice i Ruda korzystają z 

Programu Klub. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert poprosił o omówienie swojego klubu kolejnego 

przedstawiciela.  

 

Przedstawiciel LKS Masłowice powiedział, że mając na uwadze obecnie panujący kryzys, to 

największym sukcesem jest udział. Wyliczył szereg ponoszonych przez klub kosztów. Zwrócił 

uwagę, że należałoby wystąpić z wnioskiem o zwiększenie dotacji na LZS na przyszły rok, 

ponieważ może zdarzyć się, że nie będzie można wystartować w rozgrywkach. Zakomunikował, 

ze potrzebny jest remont boiska. Wskazał, że od października do marca praktycznie nie da się z 

niego korzystać ze względu na brak oświetlenia. Podał, że korzystanie z innych boisk wiąże się z 

dodatkowymi kosztami. Zwrócił się z prośbą do Radnych i Pana Burmistrza, aby LZS-y były 

łagodniej traktowane w opłatach za korzystanie z obiektów sportowych. Poprosił także, aby 

zabezpieczyć w budżecie na przyszły rok środki na wykonanie oświetlenia chociaż połowy boiska. 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że jeżeli chodzi o obiekty sportowe na terenach 

wiejskich to między innymi w tym celu powstał fundusz sołecki. Zakomunikował, że poszczególne 

sołectwa w ramach tego funduszu sołeckiego wspierały utrzymanie własnej bazy sportowej. 

Zwrócił uwagę, że w Masłowicach fundusz sołecki wynosi 40 tys. zł., a mieszkańcy muszą sami 

zdecydować jakie środki przeznaczyć na utrzymanie tego obiektu. Co do oświetlenia przyznał, że 

jest to problem dla klubów wiejskich. Powiedział, że został złożony wniosek w ramach Polskiego 

Ładu na wymianę oświetlenia w całej gminy na oświetlenie energooszczędne zarówno 

zewnętrzne jak i wewnętrzne. Poinformował, że niestety nie uzyskano na to dofinansowania, ale 

będą ponownie takie wnioski zbierane. Przyznał, że połowę boiska warto byłoby oświetlić, ale 

koszty też powinny być pokryte z funduszu sołeckiego, ponieważ także po to te środki zostały 

wydzielone.  

 

Przedstawiciel LKS Masłowice zaznaczył, że pieniądze z funduszu sołeckiego przeznaczane są na 

przejazdy i utrzymanie boiska. Podkreślił, że stara się również o fundusze Projektu Klub, które 

przeznaczone zostały na sprzęt dla młodzieży.  

 

Przedstawiciel LKS Olewin poinformował, że zostały poprawione szatnie.  
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Przedstawiciel WKS 1957 poinformował, że na dzień dzisiejszy klub ma cztery zespoły 

jedenastoosobowe, trzy z nich występują na szczeblu wojewódzkim. W ciągu tygodnia wyjazdy 

wynoszą około 600 km. Stwierdził, że wieluńskie społeczeństwo spragnione jest piłki nożnej. 

Wskazał, że brakuje boisk z odpowiednim oświetleniem. Zakomunikował, że często zespoły 

trenują dzieląc się boiskiem na pól. Podkreślił, że coraz mniej jest ludzi do działania, dlatego tym 

bardziej trzeba zadbać o lepsze warunki dla klubów. Podkreślił, że funduszy jest mało a 

wielokrotnie wspierają rodzice. Zwrócił uwagę, że wyjazdy na mecze także wiążą się z ogromnymi 

kosztami. Wymienił najlepszych zawodników. 

Przedstawiciel WKS Wieluń rozdał do zapoznania się informację w formie papierowej czym 

zajmuje się klub. Omówił działalność klubu. Poinformował, że WKS Wieluń zajmuje się głównie 

Sitkówką a od 2017 klub rozszerzył swoją działalność o piłką nożną. Poinformował, że dzięki 

zarządowi tego klubu, klub został uratowany pomimo dużych problemów. Powiedział, że w klubie 

szkolone są dziewczynki i chłopcy w siatkówce. Omówił osiągnięcia klubu. Najwyższa 

rozgrywkowo drużyna biorąca udział w rozrywkach centralnych, brała udział w półfinałach o 

awans do pierwszej ligi. Podał, że w zeszłym roku grano o Puchar Polski. Opowiedział o sukcesach 

znanych osób rozpoczynających grę w klubie. Poinformował, że w styczniu klub otworzył sekcję 

tenisa ziemnego. Wskazał na konieczność budowy obiektów sportowych. Powiadomił, że marcu 

ruszyła koszykówka, która uzyskała ogromne zainteresowanie. Omówił kwestie finansowania 

klubu. Pochwalił pracę Rady i Burmistrza w tym zakresie. Wskazał także na pozyskiwanie 

funduszy sponsorskich oraz pozyskiwanie funduszy z programów. Podkreślił znaczenie środków 

na wynagrodzenia dla trenerów. Poruszył temat jednostki powołanej do obsługi obiektów 

sportowych jaką jest WOSiR. Wyraził swoje niezadowolenie w tej kwestii. Poruszył także temat 

konieczności wymiany oświetlenia na hali sportowej. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert podziękował wszystkim przedstawicielom środowisk 

sportowych za wypowiedzi. Powtórzył prośbę o naniesienie ewentualnych uwag do projektu bazy 

sportowej, która zostanie przesłana. 

 

Punkt 7 

 

Komunikaty, informacje i oświadczenia Radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert złożył wniosek o udzieleniem nagrody Burmistrza 

Wielunia dla Pana Dyrektora Zbigniewa Gajdy Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 5 z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Powstańców Śląskich w Wieluniu. Zarządził głosowanie, kto jest za ww. 

wnioskiem, kto jest przeciw a kto wstrzymuje się od głosu. W głosowaniu udział wzięło 7 

radnych. Komisja (przy 7 głosach ,,za”) wniosek przyjęła. 

 

Wniosek nr 28/41/22 stanowi zał. nr 7. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
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Punkt 8 

 

Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Grajnert zamknął 41 posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i 

Sportu.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

   Protokołowała:              Przewodniczący  Komisji 

         Oświaty, Kultury i Sportu 

           

Malwina Matławska             Tomasz Grajnert  


